
Antsla Vallavolikogu
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Antsla 26. juuni 2017 nr 6

Algus kell 15.00, lõpp kell 17.00

Istungi juhataja: volikogu esimees Kurmet Müürsepp
Protokollija: sekretär-registripidaja Helle Savi
Osa võttis 13 volikogu liiget (registreerimisleht lisatud protokollile).

Kutsutud: vallavanem Merike Prätz, pearaamatupidaja Eve Sikk, vallasekretär Tiina Vares ja 
majandusspetsialist Avo Kirsbaum 

Volikogu liige Kristina Kreevald tegi ettepaneku vahetada päevakorrapunktid 4. ja 5.Võtta 
esimesena arutusele „Erihooldekeskuse rajamisega mittenõustumine ja Antsla Vallavolikogu 12. 
juuni 2016. a otsuse nr 46 kehtetuks tunnistamine” ja siis „Hoonestusõiguse seadmine”.

Istungi juhataja pani ettepaneku hääletusele.
Poolt hääletas 5 volikogu liiget, vastu 7 volikogu liiget.
Asta Abiline saabus istungile 15.03.
Päevakorda ei muudetud.

Istungi juhataja pani hääletusele väljasaadetud päevakorra.
Poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Päevakord:

1. Aktsiakapitali suurendamine
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem
Kaasettekandja: Kurmet Müürsepp, volikogu esimees

2. Isikliku kasutusõiguse seadmise taotlemine
Ettekandja: Avo Kirsbaum, majandusspetsialist

3. Kinnisasja „Kannusaare tee T6” omandamine
Ettekandja: Avo Kirsbaum, majandusspetsialist

4. Hoonestusõiguse seadmine
Ettekandja: Avo Kirsbaum, majandusspetsialist
Kaasettekandja: Kurmet Müürsepp, volikogu esimees

5. Erihooldekeskuse rajamisega mittenõustumine ja Antsla Vallavolikogu 12. juuli 2016. a otsuse 
nr 46 kehtetuks tunnistamine
Ettekandjad: Kaia Pruuli, volikogu liige

         Merike Prätz, vallavanem



6. Sihtasutuse „Võrumaa Arenduskeskus” asutamises osalemine
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem
Kaasettekandja: Tiit Tõnts, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees

7. Mittetulundusühingu „Kagu Ühistranspordikeskus” asutamises osalemine
Ettekandja: Merike Prätz, vallavanem
Kaasettekandja: Tiit Tõnts, arengu- ja planeerimiskomisjoni esimees

8. Antsla Vallavolikogu otsuse eelnõu „Laenu võtmine” saatmine Urvaste Vallavolikogule 
heakskiitmiseks
Ettekandja: Avo Kirsbaum, majandusspetsialist

9. Informatsioon reservfondi suunamisest
Ettekandja: Eve Sikk, pearaamatupidaja

10. Muud küsimused

1. Aktsiakapitali suurendamine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, tunnistada kehtetuks Antsla Vallavolikogu 30.08.2016. a 
otsus nr 49 „Aktsiate soetamine AS-ilt Võru Vesi ühekuuluvusfondi projekti "Emajõe ja Võhandu 
jõe valgala veemajandusprojekti Alamprojekt 3 - Võru alamprojekt Antsla linnas vee- ja 
kanalisatsioonitorustike rekonstrueerimine" projekti sihtfinantseerimise arvelt”.
Lugeda Antsla Vallavalitsuse poolt 2007. aastal AS-le Võru Vesi tehtud maksed kogusummas 336 
543,80 eurot AS Võru Vesi aktsiakapitali sissemakse ettemakseks. 
Soetada aastatel 2005-2011 tehtud aktsiakapitali sissemaksete arvelt  Antsla vallale 10 (kümme) 
AS Võru Vesi aktsiat nominaalväärtusega 6400 eurot ning nominaalväärtust ületav mitterahaline 
sissemakse kajastatakse ülekursina summas 330 143,80 eurot.
Meie eesmärk on, et meie aktsiakapital suureneb ja AS Võru Vesi saab oma põhivara õigesti arvele
võetud. 
Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Kaasettekandega esines volikogu esimees Kurmet Müürsepp. 
Eelarve- ja majanduskomisjonis toimus arutelu. Komisjoni liikmete ettepanek volikogule oli, otsus
vastu võtta esitatud kujul. 
Nii AS-i Võru Vesi kui ka Antsla Vallavalitsuse audiitorid on andnud aktsiate ostuks 2017. 
majandusaastal nõusoleku. 
Volikogu liikmetel kaasettekandjale küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Aktsiakapitali suurendamine”.
Poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Aktsiakapitali suurendamine” otsusena nr 24.

2. Isikliku kasutusõiguse seadmise taotlemine

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum. 
Teehoiukavasse on planeeritud Kannusaare tee remont, aga mõned teelõigud on eraomandis.



Antsla Vallavalitsus taotleb isikliku kasutusõiguse, ehk servituudi, seadmist Tsooru külas 
Kannusaare teel asuvatele eraomandis olevatele kinnistutele  („Pedaja” kinnistu, „Kivisaare” 
kinnistu ja „Kannosaare” kinnistu) tähtajatult ja tasuta. See annab õiguse kasutada teed avaliku 
teena seitse päeva nädalas. Kinnistute omanikega on kokkulepped saavutatud. 
Isiklik kasutusõigus kantakse kinnistusraamatusse. 

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Isikliku kasutusõiguse seadmise taotlemine”.
Poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Isikliku kasutusõiguse seadmise taotlemine” otsusena nr 25.

3. Kinnisasja „Kannusaare tee T6” omandamine

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum.
Tegemist on sama teega, millest rääkisime eelmises päevakorrapunktis. 
Omanik on mõned aastad tagasi teelõigu välja mõõtnud ja on nõus selle müüma Antsla 
Vallavalitsusele 259 euro eest. 

Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Kinnisasja „Kannusaare tee T6” omandamine”.
Poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Kinnisasja „Kannusaare tee T6” omandamine” otsusena nr 
26.

4. Hoonestusõiguse seadmine

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum.
Lõuna-Eesti Hooldekeskus AS on esitanud Antsla Vallavalitsusele taotluse hoonestusõiguse 
seadmiseks Karjasoo-Puhkeala kinnistu koosseisus olevatele Posti tn 10 ja Posti tn 12 
katastriüksustele kahe 30-kohalise erihoolde maja ehitamiseks. Hoonestusõigus soovitakse seada 
50 aastaks ja ühele krundile on plaanis ehitada hoone, mille suurim lubatud ehitisalune pind on 
900 m². Ehitamist on kavas alustada 2017. aasta teises pooles ja ehitised valmiks 2018. aasta 
jooksul.
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, seada otsustuskorras hoonestusõigus munitsipaalmaale 
Lõuna-Eesti Hooldekeskus AS kasuks, asukohaga Hellenurme küla, Palupera vald, Valga 
maakond, 67514, alljärgnevatel tingimustel:
1. Posti tn 10 Antsla linn Antsla vald Võru maakond katastriüksusele, katastritunnus 
14301:001:0593, pindala 4462 m², sihtotstarve sotsiaalmaa ühiskondlike ehitiste maa 100%, 
maksustamishinnaga 32 €/ha.
2. Posti tn 12 Antsla linn Antsla vald Võru maakond katastriüksusele, katastritunnus 
14301:001:0591, pindala 4608 m², sihtotstarve sotsiaalmaa ühiskondlike ehitiste maa 100%, 
maksustamishinnaga 32 €/ha.
3. Hoonestusõiguse sisuks on 22.03.2017. a korraldusega nr 67 kehtestatud „Osalise Karjasoo-
Puhkeala detailplaneeringu kehtestamine” kahe hoone ehitamiseks.
4. Vajalik ja olemas on keskkonnaministri nõusolek.
5. Hoonestusõigus seatakse tähtajaga 50 aastat.



6. Kokku lepitud hoonestusõiguse seadmise aastatasu suurus on 300 eurot.
7. Hoonestaja on kohustatud hoonestama krundi ja saama kasutusloa vähemalt kahe aasta jooksul 
hoonestusõiguse lepingu sõlmimise kuupäevast alates.
8. Hoonestaja kohustub nõustuma reaalservituudi või isikliku kasutusõiguse seadmisega kinnistule 
ja hoonestusõigusele rajatavate tehnovõrkude ja -rajatiste teenindamiseks ja remontimiseks selle 
eest tasu nõudmata.
9. Seada hoonestaja kasuks ostueesõigus hoonestusõigusega koormatud kinnistu võõrandamise 
korral ja kanda hoonestaja ostueesõigus kinnistusraamatusse, ehk hoonestajal AS Lõuna-Eesti 
Hooldekeskus AS-il on ostueesõigus.
10. Ehitusõigus on määratud kehtestatud detailplaneeringuga.
Antsla Vallavalitsusel korraldada Karjasoo-Puhkeala katastriüksuse jagamise tulemusel tekkinud 
katastriüksuste registreerimine eraldi kinnistusregistriosades ja hoonestusõiguse seadmine 
käesoleva otsuse punktis 1 märgitud tingimustel kahe kuu jooksul otsuse jõustumisest.

Jaanus Kala repliik: See päevakorrapunkt on samasuure väärtusega käetõstmine kui järgmine 
päevakorrapunkt?  Kui hääletame selle päevakorrapunkti poolt, siis oleme erihooldekodu poolt.
Avo Kirsbaum: Jah.

Üllar Salumets: Kas detailplaneeringu väljapaneku ajal proteste esitati rahva poolt?
Avo Kirsbaum: Ühtegi ettepanekut ega protesti ei esitatud. 

Ly Kalmet: Kust tuleb hoonestusõiguse tähtaeg 50 aastat? Eelnevalt oli kogu aeg juttu 20 aastast.
Avo Kirsbaum: Minule teadaolevalt ei ole 20. a hoonestusõiguse tähtajast juttu olnud. 
Hoonestusõiguse taotlusel on kirjas 50 aastaks ja vallavara valitsemise kord lubab 50 aastaks 
hoonestusõigust seada.
Volikogu liikmetel ettekandjale rohkem küsimusi ei olnud.

Kaasettekandja Kurmet Müürsepp: Eelarve- ja majanduskomisjon arutas eelnõud, suurt 
diskussiooni ei tekkinud. Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada eelnõu volikogule 
kinnitamiseks.
Volikogu liikmetel kaasettekandjale küsimusi ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Hoonestusõiguse seadmine”.
Poolt hääletas 7 volikogu liiget, vastu hääletas 6 volikogu liiget. 

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Hoonestusõiguse seadmine” otsusena nr 27.

5. Erihooldekeskuse rajamisega mittenõustumine ja Antsla Vallavolikogu 12. juuli 2016. a 
otsuse nr 46 kehtetuks tunnistamine

Ettekandega esines volikogu liige Kaia Pruuli.
Antsla Vallavolikogu 12. juuli 2016. aasta otsuse nr 46 „Nõusoleku andmine Antsla vallale 
kuuluva kinnistu jagamiseks ning jagatavale katastriüksusele hoonestusõiguse seadmise 
võimaldamine edaspidise võõrandamise õigusega hoonestajale” kehtetuks tunnistamise eelnõu 
palusime päevakorda võtta juba alates 28. aprillist 2017. aastast. 
Kaia Pruuli selgitus, miks on oluline anda võimalus volikogu liikmetele uuesti hääletamiseks:
1) Kõige olulisem põhjus on Antsla valla elanike vastuseis psüühilise erivajadusega 
inimestele loodava hooldekodu rajamisele. Erihooldekodu hoonete rajamise vastu on allkirja 
andnud 474 inimest, mis on enam kui 15% hääleõiguslikest valla elanikest. Antud teemal on 
korraldatud mitmeid koosolekuid, mis on olnud rahvarohked. Teema on pidevalt päevakorras 
eravestlustel. 



Nii pikalt ja tõsiselt pole Antsla valla elanikud oma arvamust avaldanud ühegi küsimuse üle, võib 
järeldada, et teema on inimeste jaoks väga oluline. 
2) Otsus langetati kiirustades ja ebapiisava info põhjal. Otsuse langetamisel ei arvestatud 
volikogu komisjonide arvamusega, sealhulgas arengu- ja planeerimiskomisjoni liikmete 
ettepanekuga, arutada niivõrd olulist küsimust nagu seda on erihoolekande asutuse loomine 
Antslasse võimalikult kiiresti rahvaga. Enamus volikogu liikmetest mäletab volikogu esimehe 
öeldud lauset, et see otsus ei otsusta midagi. Aga sellega me anname arendajale kinnitust, et nad 
saavad projektiga edasi minna ja taotluse riigile esitada. 12. juuli 2016. a volikogu otsuse eelnõu 
rääkis juba midagi muud. 
Selgunud on olulist informatsiooni, mida volikogus 2016. a juulis eelpool nimetatud otsuse 
langetamisel ei käsitletud. 
Näiteks oleks erihoolekandeasutuste loomise aluseks olev määrus võimaldanud luua täiendavat 
taristut (nt  tegevustoad), mida koostöös erihoolekande asutuse rajajaga oleks saanud kasutada ka 
teenuseid vajavate valla elanike heaks, mis oleks meie  puudulikku teenustevõrku vajalikul määral 
täiendanud. Sellistele võimalustele viitas ka Türi vallavanem Pipi-Liis Siemann enda esinemisel 
rahvakoosolekul 26. aprillil Antslas. Antsla Vallavalitsus arendajaga teadaolevalt antud võimalusi 
läbi rääkinud ei ole. 
Ja veel väga oluline asjaolu – erihoolekande ümberkorraldamine ei tähenda vaid uute hoonete 
rajamist. Oluliselt on muutunud arusaam teenuse sisust - eeldatakse, et psüühilise erivajadusega 
inimesed ei ela enam isoleerituses, vaid muutuvad kogukonna liikmeteks läbi selle, et kasutavad 
kogukonnas kättesaadavaid teenuseid. Kui erivajadustega inimesed saavad kogukonnaliikmeteks 
on kogukonnal, s.t KOV nende ees ka vastutus. Siit edasi järgmine samm saab olema 
erihoolekande teenuste finantseerimispõhimõtete muutumine. Milliseks need põhimõtted aga 
kujunevad, ei ole täna veel teada, kuid riiklik suund on selgelt võetud kohalikele omavalitsustele 
suurema vastutuse, k.a. finantsvastutuse andmise osas. Info selliste suundumuste kohta on levinud 
läbi erihoolekande arengukava, Riigikogu sotsiaalkomisjoni ja teiste valdkonna spetsialistide 
kaudu. 
Leiame, et sellises, muudatuste olukorras, ei ole vallavolikogu liikmetel piisavalt informatsiooni, 
et tajuda erihooldekodu rajamisega kaasnevat vastutust ja tulevasi kohustusi Antsla valla eelarve 
struktuuri ning sotsiaalvaldkonnas lahendamist ootavaid probleeme arvesse võttes. 

Täiendavalt soovin käsitleda veel vallavalitsuse poolt väljendatud kahtlusi antud eelnõu 
õiguspärasusest. 
Rahva poolt allkirjade kogumise õigust on tunnistanud mitmed juristid, kaasaarvatud Võru 
Maavalitsuse jurist Maire Edesi Antsla vallavalitsusele saadetud vastuskirjas, tsiteerin: „Elanike 
taotlust menetledes tuleb arvestada, et elanikele ei pruugi olla teada, millistele tingimustele peab 
õigusakti algatamine vastama ning kas eelnõu algatamise korraldajad neid nõudeid järgivad. 
Seetõttu tuleks juhul kui elanike pöördumises väljendatud tahe on piisavalt selge, seda siiski 
käsitleda KOKS §- le 32 vastavana isegi siis, kui see ei ole esitatud eelnõuna nagu nõuab KOKS § 
32 lg 2“.
Rahvas on pöördunud meie kui volikoguliikmete poole ja andnud üle kogutud allkirjade lehed. 
Käsitleme seda kui esindamisõiguse andmist. 

Vallavalitsus on seadnud kahtluse alla, kas petitsioonidele „Ei Antsla erihooldekodude rajamisele” 
ja „Palume peatada erihooldekodude ehituse Antslasse“ allkirjade kogumisel on olnud alust 
algatada eelnõu ning millisel alusel saavad seda volikogu liikmed teha? Vallavalitsuse arvates 
oleks pidanud allkirju koguma otsuse nr 46 kehtetuks tunnistamiseks. Meie poolt esitatud eelnõu 
aluseid on teadlikult valitult kaks, mida oleme ka eelnevalt põhjendanud. 

Tsiteerin Võru Maavalitsuse juristi Maire Edesi seisukohta erinevate aluste kohta „Teatud juhtudel,
kui eksisteerib eelnõu algatamise aluste konkurents ning erinevad alused näevad ette erinevaid 



menetlusskeeme on MÕISTLIK piirduda ühe alusega, et lihtsustada menetlust ning tagada 
säästlikum haldusmenetlus, et vähendada menetlusprotsessis tekkida võivate vigade tõenäosust“. 
Eelnõu algatajad on küsinud juriidilist nõu, oleme veendunud antud eelnõu õiguspärasuses. Juristid
võivad tõlgendada seadust erinevalt, sõltuvalt sellest, keda nad esindavad sõltub ka nende 
lähenemine ja vaatenurk. Eriarvamused sellisel juhul lahendatakse kohtus.

Eraldi teema – arendaja kulud seoses taotluse esitamisega ja Antsla vallavalitsuse vastutus 
nende kulude ees. Vallavalitsuse seletuskirjast lähtub nagu tuleks Antsla vallavalitsusel  korvata 
otsuse tühistamise korral Lõuna- Eesti Hooldekeskus AS ile seni tehtud kulud  ligi 50 000 euro 
väärtuses.
 Leiame, et  nii Antsla vallavalitsus kui ka  Lõuna-Eesti Hooldekeskuse AS on  antud juhul võtnud 
endale teadliku riski jätkates kulutuste tegemist peale 28.04.2017, mil volikogu liikmete poolt 
algatati eelnõu  otsuse nr. 46 kehtetuks tunnistamiseks.  Nii arendaja kui ka Antsla vallavalitsus ja 
volikogu pidid olema teadlikud, et otsus võidakse kehtetuks tunnistada.  Tundub, et keegi neist 
pole tegutsenud  hilisematele tagajärgedele mõeldes. 

Meenutan Liina Kersna sõnu aprillis toimunud erihooldekodu teemaliselt seminarilt – Kohalik 
omavalitsus on filter riigi ja elanike vahel, kui riigikogus tehakse otsuseid mis ei sobi ühte 
väikesesse valda, siis omavalitsus on see, kes peaks nende lolluste eest valla rahvast kaitsma ja me 
ei pea kõigega nõus olema. Kas meie seisame oma valla inimeste eest?

Ja lõpetuseks.  Ma loodan, et me ei takerdu täna liigselt  juriidilistesse peensustesse, need meid 
edasi ei vii, sest tegelikult peame otsustama palju lihtsamat ja  kõigile arusaadavat asja.
Meie kogukond on  selgelt väljendanud, et tänastel tingimustel ei ole nad erihoolekande asutuse 
loomiseks Antsla valda valmis.  Volikogu liikmetena peame täna otsustama, kas sõidame oma 
koduvalla inimeste selgelt väljendatud tahtest üle ja võtame vastutuse 60 võõra inimese eest, 
tingimustel, mille tagajärgi me täna täielikult ei suuda ette näha? See on igaühe südametunnistuse 
asi.

Ettekandja vallavanem Merike Prätz: Antsla Vallavalitsuse poolt on eelnõule lisatud pikk ja 
põhjalik seletuskiri (antud protokolli lisana), milles on ära toodud kogu protsessi käik, alates 
esimese eelnõu saabumisest 28.04.2017. a. 
Antsla Vallavalitsus kasutas samuti Võru Maavalitsuse abi, et mismoodi me otsuse eelnõud edasi 
menetlema peame hakkama. Maavalitsuse jurist ütles, et mõistlik on eelnõusse jätta üks alus, aga 
praegu jäi kaks alust, nagu soovisid eelnõu esitajad. 
Eelnõu esitajad on oma eelnõu seletuskirjas märkinud, et 2016. a vallavolikogu otsus nr 46 on vaja
sisuliselt ja uuesti läbi vaadata, kuna on tulnud ilmsiks olulised ja uued asjaolud, mis võivad 
mõjutada nimetatud otsuse õiguspärasust. 
Seetõttu saatis vallavalitsus eelnõus toodud põhjenduste täiendavaks selgitamiseks välja kirjad:
- pöördumine Sotsiaalministeeriumi poole, kus palusime selgitust eelnõu punktidele 1.2 ja 1.3 - 
millised on Eesti Vabariigi poolt kohalikule omavalitsusele erihoolekandeasutuste tegevuse 
reorganiseerimisega seotud eesmärgid ja nõuded ning milliseid probleeme toob see kaasa 
omavalitsusele. Milline vastutus antud valdkonnas tuleb kohalikule omavalitsusele täna ja 
tulevikus. Volikogu istungi materjalide väljasaatmise ajaks meil seda vastust veel ei olnud. 
Sotsiaalministeeriumilt saime me vastuse 22. juunil. Vastuses märgitakse muuhulgas, et kohaliku 
omavalitsuse rolli üheks osaks on inimese abistamine terviklikult. Sinna kuulub ka 
erihoolekandeteenuste kättesaadavuse tagamine kohaliku omavalitsuse piirkonnas. Selgitati 
täiendavalt erihoolekande teenuse arenguid ja kinnitati, et selle arendusega luuakse täiendavad 
võimalused erihoolekande teenuste arendamiseks ka edaspidi. See tähendab, et 2017. a teises 
pooles ja 2018. aastal avanevad erinevad võimalused, et erihoolekande teenuste arenguid jätkata. 
Kokkuvõttes Sotsiaalministeerium hindab Antsla Vallavalitsuse tegevust positiivselt. Samalaadse 
vastuse, küll pikemalt ja põhjalikumalt sai 22. juunil kogukonna ühendus „Hoolime Antslast”.



- Teiseks saatsime kirja Võrumaa Arenguagentuurile, et küsida täiendavat arvamust eelnõu punkti 
1.7 kohta, milles väidetakse, et põhjendamatu on erihooldekodu juurde juurdepääsutee rajamine.  
2. juunil toimus maakondlik seminar teemal, kuidas kohalik omavalitsus saaks ettevõtluse arengut 
soodustada ja toetada. Vastus Võrumaa Arenguagentuurilt saabus samuti 22. juunil, kus muuhulgas
märgitakse, et taristu, sealhulgas teede, kommunikatsioonide ja ehitiste rajamine on omavalitsuse 
üks suuremaid ja konkreetsemaid võimalusi toetada ettevõtlust kohapeal, seda tehakse kogu 
maailmas. Võrumaa Arenguagentuuri kirjas on lause, et nende arvates saab sellest projektist kasu 
kogu linn ja ümbritsev piirkond.
- Kolmandaks saatsime kirja, Töötukassa Võrumaa osakonnale, eelkõige eelnõu punkti 1.6 kohta, 
mis puudutab tööhõive võimalusi ja vajadust. Vastus saabus täna hommikul. Muuhulgas 
märgitakse kirjas, et sotsiaalvaldkonnas tegutsevate isikute arv lähiaastatel kindlasti suureneb, 
seetõttu tehakse juba koostööd erinevate õppeasutustega, meile kõige lähem nendest on Valgamaa 
Kutseõppekeskus. Arvestades töötuna arvel olevate inimeste hulka, on Töötukassa Võrumaa 
osakonna puhul tegemist mastaapse projektiga. Töötukassa enda kogemus juhtumi korraldaja 
leidmisel Antslasse näitab, et sotsiaalvaldkonnas kandideerivate inimeste arv on olemas, meil 
kandideeris juhtumi korraldaja kohale üheksa inimest ja enamusel neist oli olemas haridus 
sotsiaal- või haridusvaldkonnas. Sama kogemus on olemas Antsla Vallavalitsusel, kus 
hooldustöötaja kohale kandideeris kümme kandidaati. Antsla Vallavalitsus on jätkuvalt seisukohal,
et seda arendust on meie piirkonnale vaja, et võimaldada inimeste abistamine terviklikult ja 
tegeleda edasi erihoolekandeteenuste arendamisega.

Kristina Kreevald: Kulutuste hulgas, mis erihoolekandekeskus välja on toonud, on kulud 
projekteerimisele. Tegemist on ju standardprojektiga? Miks Antsla Vallavalitsus seda kulutusena 
aktsepteerinud on?
Merike Prätz: Pigem on siin tegemist küsimusega Sotsiaalministeeriumile, sellepärast, et 
abikõlblikud kulud kinnitab Sotsiaalministeerium.

Volikogu liikmetel rohkem küsimusi kaasettekandjale ei olnud.

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Hoonestusõiguse seadmine”.
Poolt hääletas 6 volikogu liiget, vastu hääletas 5 volikogu liiget, erapooletuks jäi 1 volikogu liige 
ja hääletamisest ei võtnud osa 1 volikogu liige. 

Kurmet Müürsepp: Otsus eelnõu on tagasi lükatud. Otsuse vastuvõtmine vajas volikogu koosseisu 
hääleenamust. Antsla Vallavolikogus on 13 volikogu liiget, poolthäälteenamus on 7. 
Kas on küsimusi protseduuri osas?

Kaia Pruuli: Kuidas tõendatakse, et peab olema koosseisu häälteenamus?
Tiina Vares: KOKS-i § 45 lg 5, loetleb ära need punktid, kus on vaja koosseisu häälteenamust. 
Käesoleva päevakorrapunkti hääletamisel oli vajalik koosseisu häälteenamus, samuti nagu eelmise 
päevakorrapunkti hääletamisel. 
Kurmet Müürsepp: Kas on veel protseduurilisi küsimusi?
Volikogu liikmetel küsimusi ei olnud. 

Otsus jäi vastu võtmata. 

6. Sihtasutuse „Võrumaa Arenduskeskus” asutamises osalemine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku osaleda sihtasutuse „Võrumaa Arenduskeskus” asutamises, 
kuna maavalitsuse tegevus lõpetatakse alates 1. jaanuarist 2018. a ja Võrumaa Arenguagentuuri 



ülesannetega keegi ei tegele. Sihtasutuse eesmärk on regiooni ja ettevõtluse terviklik ja süsteemne 
arendamine, toetades erinevate teenustega era-, avaliku- ja kolmanda sektori organisatsioone ja 
üksikisikuid.
Volikogu liikmetel ettekandjale küsimusi ei olnud. 

Kaasettekandja Tiit Tõnts: Arengu- ja planeerimiskomisjon arutas teemat. Palju on küsimusi, 
millele praegu keegi ei suuda vastata. See, et maavalitsuse funktsioonid lähevad üle 
organisatsioonidele nagu maakondlik arenduskeskus, on tõenäoline. Teistmoodi meil tulevikus 
arengurahasid saada võimalik ei ole, ainult läbi organisatsiooni.
Arengu- ja planeerimiskomisjon tegi ettepaneku, osaleda sihtasutuse „Võrumaa Arenduskeskus” 
asutamises ja anda vallavanem Merike Prätzile volitus sihtasutuse asutamises osalemiseks. 
Volikogu liikmetel kaasettekandjale küsimusi ei olnud. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Sihtasutuse „Võrumaa Arenduskeskus” asutamises
osalemine”.
Poolt hääletas 10 volikogu liiget, vastu hääli ei olnud, erapooletuks jäi 3 volikogu liiget.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Sihtasutuse „Võrumaa Arenduskeskus” asutamises 
osalemine” otsusena nr 28.

7. Mittetulundusühingu „Kagu Ühistranspordikeskus” asutamises osalemine

Ettekandega esines vallavanem Merike Prätz. 
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku osaleda mittetulundusühingu „Kagu Ühistranspordikeskus” 
asutamises. Praegu korraldab ühistransporti maavalitsus. Maavalitsuste tegevus lõpetatakse 
1.01.2018. a. Koos Põlva maakonnaga loodame luua Kagu Ühistranspordikeskuse, et koos 
ühistransporti edasi arendada. 

Tiit Tõnts: Arengu- ja planeerimiskomisjon arutas teemat kaua. Ühistranspordi korraldamine Võru 
maakonnas on väga tähtis, inimestele peab jääma võimalus sõita bussiga soovitud kohta. 
Ühistranspordikeskuse loomisse loodeti kaasata peale Põlva maakonna ka Valga maakond, aga 
Valga maakond soovib liituda Tartuga.  Kui me sihtasutust ei moodusta, hakkab sellega tegelema 
keegi teine, maavanemal on õigus otsustada. 
Arengu- ja planeerimiskomisjon tegi ettepaneku, osaleda mittetulundusühingu „Kagu 
Ühistranspordikeskus” asutamises ja anda vallavanem Merike Prätzile volitus mittetulundusühingu
asutamises osalemiseks. 

Kaire Uiboleht küsimus ettekandjale: Kas on õige, et õpilasteveo korraldamine jääb uuele 
organisatsioonile ja omavalitsus ei pea enam sellega tegelema?
Merike Prätz: Nii on see planeeritud. Põlva maakonnas on juba nii, et ühistranspordiga 
korraldatakse õpilastevedu. Meie oleme saanud rakendada seda ainult piirkondades, kus 
bussitransport seda võimaldab. 

Volikogu liikmetel ettekandjatele rohkem küsimusi ei olnud. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Mittetulundusühingu „Kagu 
Ühistranspordikeskus” asutamises osalemine”.
Poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Mittetulundusühingu „Kagu Ühistranspordikeskus” 
asutamises osalemine” otsusena nr 29.



8. Antsla Vallavolikogu otsuse eelnõu „Laenu võtmine” saatmine Urvaste Vallavolikogule 
heakskiitmiseks

Ettekandega esines majandusspetsialist Avo Kirsbaum. 
Antsla Vallavalitsus on läbi viinud erinevaid hankeid. Riigihanke „Antsla Gümnaasiumihoone C-
korpuse välisfassaadi ja katuse soojustamine” edukaks tunnistamine on kinnitatud Antsla 
Vallavalitsuse 24. mail 2017. a korraldusega nr 132.
 Planeeritavad tööd:
1. Riigihanke „Antsla Gümnaasiumihoone C-korpuse fassaadi ja katuse soojustamine”  

tulemusena kujunes maksumuseks 352 800 €. 
2. Omanikujärelvalve maksumus 3 900 €.
3. Riigihanke „Antsla Gümnaasiumi koolihoone B korpuse rekonstrueerimisprojekti 

koostamine” tulemusena kujunes maksumuseks  45 600 €. 
Antsla Vallavalitsus teeb ettepaneku, võtta laenu 2017. aasta investeeringu „Antsla 
Gümnaasiumihoone C-korpuse fassaadi ja katuse soojustamine” finantseerimiseks summas kuni 
405 000 eurot.
„Haldusreformi seaduse" paragrahvi 25 punkti 1 alusel peavad haldusreformi käigus ühinevad 
omavalitsused ühinemislepingu heaks kiitmise päevast alates tulevastel eelarveaastatel raha 
väljamaksmist nõudvad pikaajalised kohustuste konsensuslikult heaks kiitma. 
Sellest tulenevalt saata otsuse eelnõu heaks kiitmiseks  Urvaste Vallavolikogule.

Üllar Salumets: Tööd lähevad maksma 402 000 eurot, aga laenu võetakse 405 000 eurot?
Avo Kirsbaum: Kuni 405 000 eurot. Reserv peab olema.

Kurmet Müürsepp: Millal reaalne laenu võtmine tuleb?
Avo Kirsbaum: Antsla Gümnaasiumi C korpuse valmimistähtaeg on oktoobris, siis reaalselt on 
seda raha tarvis septembris-oktoobris.

Volikogu liikmetel ettekandjale rohkem küsimusi ei olnud. 

Istungi juhataja pani hääletusele otsuse eelnõu „Laenu võtmine”.
Poolt hääletas 13 volikogu liiget, vastu hääli ja erapooletuid ei olnud.  

Otsustati: Vastu võtta otsuse eelnõu „Laenu võtmine” otsusena nr 30.

9. Informatsioon reservfondi suunamisest

Ettekandega esines pearaamatupidaja Eve Sikk.
Antsla Gümnaasium on esitanud Antsla Vallavalitsusele taotluse, mille kohaselt soovib soetada 
kaks korvpallilaua konstruktsiooni koos paigaldusega. 
15. juuni 2017. a vallavalitsuse korraldusega suunati reservfondist Antsla Gümnaasiumile 2600 
eurot, kahe korvpallilaua konstruktsiooni soetuseks ja paigalduseks.

Volikogu liikmed võtsid informatsiooni teadmiseks.

Kurmet Müürsepp Helle Savi
istungi juhataja protokollija


